
MÖTESPROTOKOLL
Mötesdatum
2020-03-02

Kommunala Tillgänglighetsrådet

Sekreterare .................................................
Yelis Bilim

Ordförande ................................................       ……………………………………….
Bengt-Åke Torhall (L)

Underskrifter

Justerande ................................................       ……………………………………….
Våge Ericsson (FUB)

ANSLAG/BEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Kommunala Tillgänglighetsrådet
Sammanträdesdatum 2020-03-02
Datum för anslags 
uppsättande

2020-03-10 Datum för anslags 
nedtagande

2020-04-01

Förvaringsplats för 
protokollet

Kommunhuset

.................................................Underskrift

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Plats och tid Hörsalen kl. 16:00-17:30

Beslutande ledamöter Bengt-Åke Torhall (L) (ordförande), Karl-Gustav Lindbäck (KV), Linda 
Svensson (L), Ewa Gunnarsson (SD)  ersätter Maria Johansson Arnström (S), 
Bo-Gunnar Åkesson (M)  ersätter Malin Thydén-Kärrman (S), Rolf Kenneryd 
(HRF ), Gerd Mathiasson (Reumatikerföreningen), Våge Ericsson (vice 
ordförande) (FUB), Jonny Persson (DHR Halmstad Hylte), Karl-Erik 
Hjalmarsson (FMLS - Dyslexiförbundet)

Ej tjänstgörande ersättare Stina Isaksson (SD)
Stig Gummesson (HRF)
Björn Ramstedt (Hylte Anhörigförening)
Agneta Lundqvist (Reumatikerföreningen)

Övriga närvarande Yelis Bilim (nämndsekreterare)
Katarina Paulsson (Samhällsbyggnadschef)
Ann-Christin Wendpaap (S) (Hyltebostäder)
Anton Larsson (utredare) §4
Paul Gruber (park- och gatachef)
Ann-Christin Johansson (barn- och ungdomschef) §6

Utses att justera Våge Ericsson (FUB)

Justeringens plats och tid Hyltebruk ,  2020-03-10   

Protokollet omfattar §§1-7
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ÄRENDELISTA
§1 Godkännande av ärendelista och val av justerare

§2 Protokoll från kommunala tillgänglighetsrådets referensgrupp

§3 Protokoll från föregående möte (KTR)

§4 Remiss - Bostadsförsörjningsprogram

§5 Rapport från Ritningsgranskningsgruppen

§6 Information till kommunala tillgänglighetsrådet 2020

§7 Övriga frågor och meddelanden 2020
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Kommunala Tillgänglighetsrådet

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§1

Godkännande av ärendelista och val av justerare 
(2020 SBN0011)

Beslut
Kommunala tillgänglighetsrådet godkänner ärendelistan och utser Våge Ericsson (FUB) att 
tillsammans med ordförande Bengt-Åke Torhall (L) justera protokollet.
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Kommunala Tillgänglighetsrådet

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§2

Protokoll från kommunala tillgänglighetsrådets referensgrupp 
(2020 SBN0014)

Beslut
Kommunala tillgänglighetsrådet har tagit del av protokollet från referensgruppens föregående 
möte och lägger det till handlingarna. Kommunala tillgänglighetsrådet beslutar att 
referensgruppens protokoll ska benämnas utifrån förkortningen KTRR och inte KHR.

Handlingar i ärendet
 Protokoll KHR 10 februari 2020
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Kommunala Tillgänglighetsrådet

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§3

Protokoll från föregående möte (KTR) 
(2020 SBN0013)

Beslut
Kommunala tillgänglighetsrådet har tagit del av protokollet från föregående möte och lägger 
det till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 Protokoll KTR 2019-11-25
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Kommunala Tillgänglighetsrådet

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§4

Remiss - Bostadsförsörjningsprogram 
(2020 SBN0052)

Beslut
Kommunala tillgänglighetsrådet beslutar att lämna följande synpunkter på 
bostadsförsörjningsprogrammet:
 
- Den lokalförsörjningsplan som står med som en insats i bostadsförsörjningsprogrammet bör 
bli klar under 2020.

- Skrivelsen om Hyltebostäders olika insatser för tillgänglighet under kapitel 7.4 stämmer inte 
fullt ut och bör revideras.

- Skrivelsen på sidan 16 om tillgänglighetsanpassade ramper på kommunens badplatser, samt 
tillgänglighetsstråk på Storgatan i Hyltebruk, stämmer inte och bör revideras.

- Sista stycket om tillgänglighetspolitik på sidan 16 är ett korrekt antagande. 
Bostadsförsörjningsprogrammet bör dock föreslå en insats som ska syfta till att bättre 
tillgänglighetsanpassa boendemiljöer.

Beskrivning av ärendet
Enligt Lagen om kommunernas bostadsförsörjningsansvar ska kommunen minst vart fjärde år 
ta fram riktlinjer för bostadsförsörjningen. Riktlinjerna ska innehålla följande uppgifter:

- kommunens mål för bostadsbyggande och utveckling av bostadsbeståndet,
- kommunens planerade insatser för att nå uppsatta mål
- hur kommunen tagit hänsyn till relevanta nationella och regionala mål, planer och program 
som är av betydelse för bostadsförsörjningen.

Kommunala tillgänglighetsrådet har fått förslaget till bostadsförsörjningsprogram på remiss 
och bereds möjlighet att lämna synpunkter på programmet. Under sammanträdet kommer 
programmet diskuteras. Rådets synpunkter kommer protokollföras och skickas vidare till 
kommunstyrelsen.

Handlingar i ärendet
 Tjänsteskrivelse - Remiss Bostadsförsörjningsprogram
 Förslag bostadsförsörjningsprogram  2019-12-05
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

 
 
Protokollsanteckning från Bo-Gunnar Åkesson gruppledare (M): 
"Vi har en avvikande mening mot Framtid Hylte gällande byggnationen av s k "Parkstaden" i 
Hyltebruk. Meningen är att en helt ny stadsdel skall byggas vid Nissan mitt emot stora 
infarten till bruket. Privata intressenter skall engageras för byggnation och drift av det 
planerade bostadsområdet.

Enligt vår åsikt är området olämpligt med vattensjuk mark, rök från bruket, och en "sjöutsikt" 
som varierar vartefter Nissan regleras. Vi vill istället förtäta den befintliga byggnationen i 
Hyltebruks samhället. Vi tror att det behövs lägenheter av skiftande karaktär men inte på att 
splittra samhället med flera olika centra: ett kring torget, ett i Örna City och ett i "Parkstaden".

Vi föreslår även att den sk "skoltomten" bebyggs med bostäder. Gamla Real skall då rivas. En 
eventuell renovering av Gamla Real kommer bli väldigt dyr för skattebetalarna.

Vidare är fd Missionhusets tomt lämplig för byggnation."

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen
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§5

Rapport från Ritningsgranskningsgruppen 
(2020 SBN0074)

Beslut
Ritningsgranskningsgruppen har ingenting att rapportera till dagens sammanträde.
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§6

Information till kommunala tillgänglighetsrådet 2020 
(2020 SBN0012)

Beslut
Kommunala tillgänglighetsrådet har tagit del av informationen.

Beskrivning av ärendet
Information

- Laget runt – vad har hänt sen sist?
SBN - Ordförande Bengt-Åke Torhall informerar om vad som är aktuellt inom 
samhällsbyggnadsnämnden. Bland annat har man kommit igång med marknadsplatsen i Torup 
och exploatering i Unnaryd vid området som såldes vid sjön.
Den nya Park- och gatachefen Paul Gruber presenterar sig.

BUN - Linda Svensson (L) informerar om vad som hänt sen sist i barn- och 
ungdomsnämnden. Nämnden har gjort ännu ett fadderbesök men den här gången på 
förskolorna. De frågor som uppkommit har främst gällt underhåll.

KFN - Kultur- och folkhälsonämnden har inget nytt att dela med sig av för tillfället.

KS/KF - Bo-Gunnar Åkesson (M) lyfter arbetsmiljöaspekterna för politikerna vid 
sammanträdena såsom dåligt ljus och ljud. Arbetsmiljöaspekterna för politikerna behöver ses 
över.
 
Hyltebostäder - Ann Wendpapp (S) har inget nytt att informera rådet om.

ON - Omsorgsnämnden har ingenting att informera om för tillfället. 

- Muntlig presentation om Barnkonventionen 
På grund av tidsbrist bestämmer rådet att presentationen hänskjuts till nästkommande 
rådssammanträde. 

- Information om resursskola/elevassistans 
Barn- och ungdomskontorets chef Ann-Christin Johannson informerar om status på 
resursskola och elevassistans.
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Rådet frågar hur det är med rekryteringen och hur är det med den tilltänkta lokalen. Barn- och 
ungdomschefen svarar att rekrytering kommer att ske i vanlig ordning genom annonser och att 
den tilltänkta lokalen är just nu Gamla Real.

Rådet vill ha fortlöpande information gällande resursskola/elevassistans och vill poängtera att 
det råder tveksamheter kring val av lokal. 

- Frågor till KTR från KTRR 10 februari 2020 
Fråga om logoped i kommunen, hur går det?
Skolsjuksköterskan Marie Louise Larsson har skickat med ett skriftligt svar: - "Vi har ingen 
logoped anställd i kommunen. Vi skickar remiss till Logopedmottagningen i Halmstad för 
utredning av läs- och skrivsvårtigheter/dyslexi."

Rådet diskuterar vikten av att ha en logoped anställd i kommunen och är överens om att 
behovet finns att det ska finnas tillgängligt lokalt. 

Frågor gällande Örnahallen; är entré och kortläsare anpassad till rullstolsbundna? Finns 
personal tillgänglig när receptionen är obemannad? Finns det möjlighet att flytta nuvarande 
tillgänglighetsparkering upp till entré området?

Frågorna har besvarats skriftligt av Hälsoutvecklaren Philip Johansson. 
- "Entrén har nu (med renoveringen) kompletterats med en ramp som är anpassad till 
dörröppnaren på utsidan. Frågan gällande kortläsaren har jag tidigare i denna vecka lyft 
med nyckelpersoner i projektet då denna fråga varit uppe sedan tidigare. Har ännu ej fått 
svar.”

- ”Nej vi kan endast garantera att personal är tillgänglig under receptionens öppettider. 
Detta då personalen övriga tider är upptagna i andra uppdrag (som t.ex. simundervisning).”
- ”Det är inget jag kan svara på eller som verksamheten kan fatta beslut kring. Jag skulle 
dock kunna lyfta frågan vidare.”

- Fråga från föregående möte gällande lagarna för handikapptoaletter
Plan- och byggchefen Siv Modée har skriftligt svarat på frågan gällande lagar för 
handikapptoaletter i skolorna.
- ”Kravet gällande HWC på skolor ligger på fastighetsägarens ansvar, och det är något som 
vi enligt lagstiftning (plan- och bygglagen/plan- och byggförordning) kontrollerar att detta 
uppfylls vid ansökan om bygglov. Antingen man uppför något nytt eller ändrar en byggnad. 
Kraven gäller utformning och tekniska egenskapskrav.”

BBR anger i kap 3:1453 Tillgängliga och användbara toaletter
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Där det finns toaletter för allmänheten ska minst en toalett vara tillgänglig och användbar. 
Allmänt råd I publika lokaler som har fler än ett plan med toaletter för allmänheten bör minst 
en toalett på varje sådant plan vara tillgänglig och användbar. Den tillgängliga och 
användbara toaletten bör ha a) minsta måtten 2,2 x 2,2 meter, och ha ett fritt dörrpassage mått 
på minst 0,90 meter b) lämpligt utformad och placerad inredning och utrustning, c) 
kontrastmarkeringar, och d) säkerhetslarm. 

Inför nästkommande rådssammanträde
Samhällsbyggnadskontoret ska titta på frågan gällande handikapparkering i 
anslutning till Örnahallen.

Handlingar i ärendet
 Tjänsteskrivelse - Information till Kommunala tillgänglighetsrådet

Protokollsanteckning från Våge Ericsson (FUB): 
"Personal på Örnahallen har uppgett att de har en viss rädsla att gå in i omklädningsrum när 
de äldsta eleverna är i simhallen. Det måste finnas ett krav på att lärare sköter bevakningen i 
omklädningsrummen."
 
Protokollsanteckning från Kommunala tillgänglighetsrådet (KTR): 
Rådet vill ännu en gång poängtera att svar på frågor inte ska ske skriftligt i första hand. 
Tjänstemän som blir tillfrågade bör närvara på sammanträdena för att besvara de frågor som 
ställts. 
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§7

Övriga frågor och meddelanden 2020 
(2020 SBN0015)

Beslut
Kommunala tillgänglighetsrådet har tagit del av meddelanden och lägger det till handlingarna.

Kommunala tillgänglighetsrådet bestämmer även att bjuda in Sofie Johansson till ett 
kommande rådssammanträde för att informera om den Antidiskrimineringsbyrå som ABF 
Halland har startat upp.

Beskrivning av ärendet
Samhällsbyggnadskontoret har till dagens sammanträde skickat med inkomna handlingar som 
kommunala tillgänglighetsrådet bör ha kännedom om.

Handlingar i ärendet
 Tjänsteskrivelse - Övriga frågor och meddelanden 2020
 Statistik färdtjänstresor kvartal 4
 Protokoll Folkhälsorådet 2019-12-12

 
Protokollsanteckning från Jonny Persson (DHR): 
"ABF Halland har startat upp en Antidiskrimineringsbyrå (Rättighetscentrum). Man gör det 
med bidrag från Myndigheten för Ungdoms- och Civilsamhällsfrågor (MUCF). Det kommer 
att finnas en jurist som kan ge kostnadsfri rådgivning i diskrimineringsfrågor. 
Funktionsnedsättning är en av de sju diskrimineringsgrunderna. Mitt förslag är att vi bjuder in 
Sofie Johansson, som är ansvarig för verksamheten, till ett kommande rådssammanträde för 
att informera om verksamheten."
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